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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormány tényleg azt gondolja, hogy az árva 
gyermekeknek sem jár a létminimumhoz szükséges segély?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az árvaellátás  elavult,  biztosítási  alapon nyugvó nyugellátás,  amely  a  kormány „segély  helyett
munkát” hozzáállásához remekül illeszkedik, nem véletlen, hogy Önök a konstrukción 12 év alatt
sem alakítottak. Tavaly év végén Novák Katalin szerint 55 ezer árva vagy félárva gyermek volt
jogosult  árvaellátásra,  amelynek  átlagos  összege  havonta  41  ezer  forint  volt.  Az  árvaellátás
minimális összege pedig 2008-tól 2022-ig változatlan és megalázóan kevés, havi 24 250 forint volt.
Ennek összegét csak most, a választások évében emelték meg 50 000 forintra.

Ez a hozzállás a 21. században, európai fejlett államban már nem engedhető meg.

Nem lehet, hogy egy árva gyermek azért ne kapjon ellátást, mert nem dolgoztak a szülei. Nem lehet,
hogy  egy  olyan  árva,  akinek  dolgoztak  a  szülei,  50  ezer  forintot  kapjon  mindösszesen
segítségképpen.  És  nem lehet,  hogy  egy  teljes  árva,  akinek  egyik  szülője  sem él,  ugyanannyi
minimális árvaellátást kapjon, mint egy félárva, akinek egyik szülője tud dolgozni és gondoskodni a
gyermekről.

Miután áprilisban leváltjuk a kormányt,  egy olyan szolidáris társadalmat építünk, ahol az állam
mindenki számára szavatolja a minimális létfeltételeket, az árva gyermekektől a munkanélkülieken
keresztül az idősekig. Ezzel az intézkedéssel meg fogjuk akadályozni a lecsúszást és a szegénység
generációkon át történő újratermelődését.



 
Ha április 3-án leváltjuk a Fideszt, akkor az új kormány két és félszeresére, 71 250 forintra emeli
majd a minimálnyugdíj összegét, és ezzel együtt, vagy függetlenül is több családtámogatás összege
is növekedni fog.

Kérem tisztelt Miniszter urat, hogy válaszoljon a következő kérdéseimre:

1. Összesen hány félárva és teljes árva gyermek él ma Magyarországon?

2. Hányan lettek árvák a covid-járvány miatt?

3. Hányan kapnak összesen árvaellátást, és átlagosan mekkora összegben?

4. Az összes árvaellátásban részesülők közül hányan vannak, akik mindkét szülőjüket elveszítették,
és az ő ellátásuk átlagos összege mekkora?

5. A teljes árvák közül  hányan vannak,  akiknek az ellátása nem éri  el  az árvaellátás minimális
összegét?

6. Hányan kapnak kivételes árvaellátást és átlagosan mekkora összegben?

7. Hány olyan árva van, akinek nem jár semmilyen árvaellátás?

 

Válaszát várva.

Tisztelettel,

Ungár Péter

LMP

Budapest, 2022.02.11.
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